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PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.11.16 16:25:38) 
 
 Kolege poslanici, počinjemo rad. Otvaram Drugu sjednicu drugog redovnog zasijedanja 
u 2016. godini Skupštine Crne Gore 26. saziva.  
 Da vas informišem da sam se upravo vratio iz Zagreba gdje sam prisustvovao glasanju o 
ratifikaciji Protokola sa NATO-om. Zahvaljujemo našim kolegama iz Hrvatskog sabora. Pozvao 
sam predsjednika Sabora da što prije stvori neke uslove u svom vremenskom rasporedu da 
posjeti Parlament Crne Gore, što je sa zadovoljstvom prihvaćeno. A i da vas podsjetim da je to 14. 
zemlja koja je verifikovala Protokol. Ubrzano se krećemo putem ratifikacije svih. Ja se nadam da 
ćemo u rokovima koje je Vlada i svi mi zajedno zacrtali, ostvariti taj sjajan cilj članstvo Crne Gore u 
NATO-u. 
 Podsjećam da sam sazvao Skuštinu na ovu sjednicu i dnevni red predložio, saglasno 
Poslovniku Skupštiine i dogovoru u kolegijumu predsjednika Skupštine. 
 Prelazimo na utvrđivanje dnevnog reda. 
 Predlog dnevnog reda imate u sazivu. 
 Prelazimo na izjašnjavanje o dnevnom redu. Stavljam na glasanje predlog dnevnog reda u 
cjelini. 
 Zaključujem glasanje. Glasao je 41 poslanik za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Konstatujem da smo usvojili dnevni red. 
 Objavljujem  dnevni red za današnju sjednicu: 
 1. Predlog zakona o izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore za 2016. godinu, 
 2. Izbor i imenovanje. 
 Prelazimo na dnevni red. 
 Znači, prva tačka je Predlog zakona o izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore za 
2016. godinu. 
 Vlada Crne Gore, kao predlagač zakona predložila je da se zakon donese po skraćenom 
postupku u skladu sa članom 151 Poslovnika Skupštine. 
 Podsjećam da je članom 153 stav 2 Poslovnika Skupštine propisano da za zakone za čije 
je donošenje predviđen skraćeni postupak pretres zakona se može obaviti u Skupštini i bez 
izvještaja odbora. 
 Na jučerašnjoj sjednici izabrali smo Administrativni odbor i pozvali predsjednike i članove 
odbora da u što kraćem roku podnesu listu kandidata za predsjednike i članove ostalih odbora. 
 Ja hoću da se držim riječi koju sam izrekao juče - na svakoj sjednici Parlamenta na početku 
rada ja ću pozvati naše kolege, izabrane voljom građana Crne Gore, da se priključe, da prekinu s 
bojkotom, mislim da nemaju nikakvog efekta u bojkotu, i da poželim da zajedno sa nama, u jednoj 
konstruktivnoj raspravi, doprinose usvajanju zakona, drugih akata, rasprava, informacija, što 
kvalitetnijih, ali to što oni ne prisustvuju danas, neće umanjiti našu efikasnost, takođe, sam im to 
obećao juče. 
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su mr Raško Konjević, ministar fiinansija i mr Nikola 
Vukićević, generalni direktor Direktorata za budžet, i tu je njegova koleginica Tamara Ivković iz 
Ministarstva finansija. 
 Ja otvaram pretres i pitam predstavnika Vlade želi li dati dopunsko obrazloženje.  
 Izvolite, kolega Vukićeviću. 
 
 
 NIKOLA VUKIĆEVIĆ (25.11.16 16:29:43) 
 
 Zahvaljujem, gospodine predsjedavajući. 
 Poštovani predsjedavajući, dame i gospodo poslanice i poslanici, 
 Zakon o izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore za 2016. godinu predlaže se iz sljedećih 
razloga: 
 Usljed nedostajućih sredstava za isplatu naknada, a u skladu sa Zakonom o dopunama 



Zakona o socijalnoj i dječjoj zaštiti. Usljed nedostajućih sredstava za isplatu bruto zarada u skladu 
sa Zakonom o zaradama zaposlenih u javnom sektoru, nedostajućih sredstava za realizaciju 
obaveza potrošačkih jedinica koje nisu bile planirane Zakonom o budžetu Crne Gore za 2016. 
godinu, a koje su prispjele na naplatu, nedostajućih sredstava za realizaciju neizmirenih obaveza 
Fonda za zdravstveno osiguranje i potrebi izmjena planiranog iznosa sredstava u okviru 
kapitalnog budžeta, uzrokovanih, prije svega, dinamikom realizacije projekta izgradnje prioritetne 
dionice auto puta.  
 Predlogom zakona o izmjenama Zakona o budžetu za 2016. godinu primici u iznosu od 
2.031.536.283 eura raspoređuju se na tekući budžet, i to u iznosu: od 812,7 miliona, na budžet 
državnih fondova 685,2 miliona, kapitalni budžet 115,7 miliona i transakcije finansiranja izdataka 
417,8 miliona eura. 
 Znači, u poređenju sa Zakonom o budžetu za 2016. godinu tekući budžet je povećan za 
40,8 miliona, budžet državnih fondova za 59,6 miliona, kapitalni budžet je smanjen 219 miliona i 
transakcije finansiranja izdataka su povećane za 24,6 miliona. Takođe, predlogom ovog zakona 
izvorni prihodi povećani su za iznos od 25,62 miliona eura i ukupni planirani izdaci budžeta u 
odnosu na prvobitni plan manji su za 94,8 miliona eura. 
 Planirani nivo deficita budžeta iznosi 129,6 miliona eura ili 3,44% procijenjenog bruto 
domaćeg proizvoda za 2016. godinu i u odnosu na prvobitno planirani manji je za 144,33 miliona 
eura.  
 Ukoliko se iz obračuna deficita isključe izdaci neophodni za finansiranje izgradnje 
prioritetne dionice auto puta, deficit budžeta bi iznosio 97 miliona eura, odnosno 2,58% 
projektovanog bruto domaćeg proizvoda. I uz sve ovo, ukupan nivo zaduženja koji je za 2016. 
godinu bio planiran u iznosu od 688 miliona smanjen je na 550 miliona eura, znači oko skoro 140 
miliona eura. 
 Imajući u vidu  da je donošenje ovog zakona preduslov za servisiranje dodatnih obaveza iz 
državnog budžeta, pozivam poslanice i poslanike da glasaju za dostavljeni predlog. Hvala. 
 
  

PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.11.16 16:32:55) 
 
Hvala vama, gospodine Vukićeviću. 

 Čuli ste uvodne napomene i  pitam ko želi riječ? 
 Izvolite, poslanik Čavor. 
 
 
 BRANKO ČAVOR (25.11.16 16:33:11) 
         

Kolege poslanici, prvo da kažem da je dobro što smo danas, dakle, jedan dan nakon 
konstituisanja Parlamenta, upravo ušli u radni ritam u našem Parlamentu posvećen redovnim 
aktivnostima u ovome visokom domu. Očekujem i u narednim danima i u godinama upravo 
potpunu posvećenost i efikasnost u radu ovog doma, imajući u vidu i neka negativna iskustva koja 
smo imali u dijelu mandata prethodne godine kada je često Parlament bio i  kočnica za  donošenje 
veoma važnih odluka koje su bile i u interesu i građana  i države Crne Gore. Takođe, očekujemo 
od svih nas poslanika da damo svoj maksimum da svojim radom i prisustvom u ovome domu 
damo i doprinos onim obavezama koje stoje pred ovaj visok dom i onim očekivanjima građana koji 
su nas birali u ovaj visoki dom. Takođe, naravno se slažem i ja i otvaram u cilju toga i jedan poziv 
da i naše kolege poslanici iz opozicionih klupa budu sastavni dio ove priče kako bi smo  zajednički 
donijeli napredak  države i odgovorili potrebama i obavezama prema građanima. Vraćam se i 
osnovnoj temi koja je danas na dnevnom redu, to je rebalans budžeta koji je urađen na predlog 
Ministartstva finansija, usvojila ga Vlada Crne Gore. Osnov  za donošenje jednog ovakvog akta su 
odredbe Ustava član 16 i član 82 . Naime, ako u toku fiskalne godine dođe do povećanja  ili 
smanjenja planiranih primitaka ili izdataka može se, i neophodno  je, pripremiti predlog za 
uravnoteženje  budžeta zakonom o izmjenama i dopuna zakona  ili kako ga  mi često nazivamo i 
rebalans budžeta. Imajući u vidu da  tokom 2016.godine utvrđena sredstva planirana Zakonom o 
budžetu za 2016. godinu za realiizaciju auto-puta Bar- Boljari neće biti realizovana u planiranom 



iznosu sa jedne strane, a sa druge strane prvenstveno nedostaju određena sredstva za isplatu 
zarada zaposlenih u javnom sektoru, kao i sredstva za isplatu naknada za majke po osnovu 
rađanja  troje djece ili više djece naknada roditelja ili staratelja lica koji je korisnik lice invalidnine, 
neophodno je bilo  pristupiti  izmjenama Zakona o budžetu. Dakle, može se kazati da je cilj da se 
sve obaveze koje ima država redovno i servisiraju. U tome je sadržan i osnov razmatranja i 
usvajanje ovog zakona u Parlamentu, i to upravo po ovom skraćenom postupku.S obzirom da je 
veoma važno donošenje ovoga akta, razlozi, o njima neću govoriti više, jer predlagač ovoga 
zakona veoma detaljno je govorio koji su to osnovni razlozi koji su doveli do potrebe za  izmjene i 
dopune našeg budžeta. Predlog zakona o izmjenama Zakona o budžetu za 2016.godinu izvorni 
prihodi iznose 1 484 000 000 i povećane su za 25, 62 000 000 u odnosu na planirani 
budžet,odnosno na prethodni budžet, odnosno 150 000 000 u odnosu na ostavarenje u 
2015.godini. Ukupno planirani izdaci budžeta  u odnosu na prvobitni plan manji su za 94 000 000 
eura. Ukupan nivo rasta utvrđen je shodno predloženom smanjenju kapitalnog budžeta u iznosu 
od 219 000 000 sa jedne strane, odnosno povećanja tekuće budžetske potrošnje u iznosu od 100 
000 000 sa druge strane. Smanjenje kapitalnog budžeta izvršeno je u dijelu sredstava planiranih 
za izgradnju prioritetne dionice auto-puta imajući u vidu realizaciju  po ovom osnovu. Shodno 
procjenama za ove namjene do kraja godine planiran je iznos od 32, 54 000 000. Predloženo 
uvećanje tekuće budžetske potrošnje u najvećoj mjeri rezultat je potreba planiranja dodatnih 
sredstava po osnovu isplata prava u oblasti socijalne zaštite, implementacija zakona o dopuni 
Zakona o socijalnoj i dječijoj zaštiti zašto je planirano 86, 46 000 000 miliona eura odnosno 13 i po 
miliona više u odnosu na planirana sredstva. Takođe,  i na osnovu primjene Zakona o zaradama 
zaposlenih u javnom sektoru bilo  je neophodno izvršiti povećanja sredstava u planiranom 
budžetu. Takođe, da iznesem i jedan podatak da je, iako nije baš prevelika cifra, izmjenom ovoga 
zakona predviđeno  izdvajanje 2, 7 000 000 u odnosu na uvećanje sredstava za Fond rada za 
rešavanje pitanja tehnološkog viška gdje se onim licima koja su dobila rešenje 2014. i 2015. 
godine će se realizovati i zaslužene otpremnine.  
 Na kraju svega ovoga da kažem da, pored uravnoteženja budžeta, donošenjem ovog 
zakona danas u Parlamentu se obezbjeđuje stabilno funkcionisanje javnih institucija i redovno 
servisiranje javnih potreba države. I na samom kraju, imajući u vidu izrečeno, sadržaj i razlog za 
donošenje ovog zakona, podržaću ovaj zakon i nadam se da će to uraditi  svi poslanici  u ovom 
domu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.11.16 16:38:45) 
 
           Poslanik Andrija Popović. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (25.11.16 16:38:55) 
 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
poštovani predstavnici Ministarstva finansija, 
 Ovo je veoma važan dokument. Mislim da će se ovdje otvoriti rasprava o zakonu o 
izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore za 2016.godinu. Ono što me interesuje, interesuje i  
javnost, to postavljam  kao pitanje, nadam se da ćete  odgovoriti, može i u završnoj riječi, tiče se 
otpremnina u iznosu od 1926 eura, čuvenih otpremnina koje se isplaćuju radnicima koji  su na neki 
način žrtve tranzicije. Tu je zaostatak, evidentan već, mislim da nije isplaćena ni 2014.godina 
čitava. U ovom rebalanslu koliko sam ja informisan mislim da je dodato 2 000 000 oko 2 i po 
miliona, tako da vjerujem da će se sa tim sredstvima isplatiti možda čak i 2015.godina, ali u 
svakom slučaju dobro bi bilo da čujemo to od vas. Što se tiče samog rebalansa odnosno Predloga 
zakona o izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore, ono što bi htio posebno da istaknem je da 
ovdje imamo da je on na neki način u deficitu zbog čuvenog Zakona o zaštiti materinstva, odnosno 
Zakona o dječijoj i socijalnoj zaštiti, slabo planiranom iznosu. Zbog toga je i obaveza naša da 
danas hitno usvajamo rebalans budžeta, jer mislim da ta naknada majkama sa troje i više đece 
kasni već izvjesan period. Eto samo bih se na to fokusirao, isplata naknada majkama i ove 



otpremnine koje kasne. Veliki je zaostatak, a nadam se da ćemo u budžetu za 2017.godinu 
planirati tako da se te otpremnine isplate radnicima kojima puno znači ta suma od 1926 eura, ako 
ne do kraja ove godine ali u svakom slučaju u prvoj polovini 2017.godine. Liberalna partija će 
podržati Predlog zakona o izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore za 2016. godinu. Zahvaljujem.    
 
 
            PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ: 
 
           Hvala, poslanče Popoviću. Poslanik Popović je postavio pitanje i ostavio je mogućnost da 
se odgovori sad ili u toku završnih napomena. 
 Pitam predstavnika Vlade, a iz njegove gestikulacije shvatam da on kaže da će to u 
završnim napomenama. 
 Za  riječ se javio poslanik Vujica Lazović. Izvolite. 
 
 
 VUJICA LAZOVIĆ (25.11.16 16:43:08) 
 
 Poštovani predsjedniče Brajoviću, dame i gospodo poslanici, 
 Želio bih građanima Crne Gore da pokažem ovo je tekst Predloga zakona o izmjenama 
zakona o Budžetu Crne Gore za 2016.godinu. Ovo namjerno radim zbog toga što je trebalo ovaj 
dokumenat distribuirati, umnožiti prvo, pa distribuirati na 81 adresu, koliko ima poslanika u 
Parlamentu Crne Gore, i to je ogroman trošak ako računate u toku godine koliko ovakvih 
dokumenata poslanici dobiju. Predlažem da Parlament, i to je moj apel menadžmentu Parlamenta, 
da jedan od prvih koraka bude uvođenje elektronskih sjednica Parlamenta, to smo mi u Vladi 
uradili još 2010.godine i napravili smo ogromne uštede. Ne samo u pogledu smanjenja troškova 
materijala itd., nego smo napravili značajne iskorake u pogledu efikasnosti, transparentnosti itd. 
Jutros sam gledao i čitao spisak poslanika svi su, koliko ih poznajem, na zavidnom nivou 
informacijske pismenosti i prosto molba da se pristupi tom tehnološkom iskoraku. Danas je to u 
potpunosti savladana tehnologija, ne treba mnogo ni sredstava, i mislim da ćete to uraditi. Ja sam, 
do prije neki dan zajedno sa kolegama iz Ministarstva finansija radio na rebalansu Budžeta 
odnosno na Zakonu o izmjenama Zakona o budžetu za 2016.godinu. Sada iz pozicije  poslanika 
možda bi trebao da napadam, jer znate često imamo tu praksu u političkoj realnosti Crne Gore da 
u jednom momentu podržite nešto, a poslije sa druge pozicije to isto napadate, a imali smo prilike 
to i u skorije vrijeme da gledamo. Ne, neću napadati nego ću samo saopštiti neke ovako fakcititete 
koji su veoma bitni  za ovaj zakon. 
 Dakle, kao što je predlagač saopštio, glavni razlozi zbog čega ulazimo u proceduru 
usvajanja rebalansa jesu loše projektovani ili nedovoljno usklađena projekcija plana prihoda i 
plana izdataka. I to danas nijedna Vlada na svijetu ne može s obzirom na dosta  zahtjevne  
finansijske ekonomske tokove da do kraja precizira zbog toga i mnogo stabilnije ekonomije imaju 
tu situaciju da negdje pred kraj godine u  Parlamentu  raspravljaju reblanas i usvajaju rebalans kao 
nešto što treba da  ispegla javne finansije u konačnom i da obezbijedi normalno funkcionisanje ne 
samo javne administracije nego funkcionisanje  kompletnog finansijskog sistema koji je vezan za 
taj sektor, odnosno za taj segment.  
 Mi smo ovdje imali problem zato što su u međuvremenu u toku 2016.godine donijeti neki 
zakoni koji nijesmo o njima imali saznanje kada smo planirali budžet za 2016.godinu. To  je Zakon 
o dopuni Zakona o socijalnoj i dječjoj zaštiti, odnosno naknade za majke po osnovu  rođenja troje 
ili više djece. To je svakako i Zakon o zaradam u javnom sektoru i samo pod ta dva osnovna imali 
smo potrebu da uđemo u proceduru  rebalansa.  
 Takođe, ono što je predlagač saopštio bilo je neophodno obezbijediti nedostajuća sredstva 
za  jedan broj potrošačkih jedinica, za realizaciju  veoma zahtjevnih zadataka koji su se pred 
izvršnu vlast pojavili u toku 2016.godine. I u konačnom morali smo napraviti jednu restrikciju u 
dijelu kapitalnog budžeta zato što značajan broj tih sredstava predviđenih budžetom nije potrošen.  
 Kao što se vidi iz teksta rebalansa, prihodi od poreza i doprinosa su povećani oko 26 
miliona u odnosu na plan, dok su ukupni izdaci rebalansom manji negdje oko 94  miliona. Uzeo 
sam zaokružene cifre, predlagač će me ispraviti ukoliko ima nekih ozbiljnijih odstupanja. 



 Želio  bih da saopštim da  kapitalni budžet iznosi 133 miliona erua i manji je od plana za 
224 miliona eura, što nije dobro, jer će se to odraziti na naš ekonomski rast u 2016.godini. Ono što 
je dobro, ako hoćemo da govorimo o tim makroekonomskim indikatorima, jeste da je deficit sa 
ovim rebalansom na nivou od 130  miliona eura, odnosno 3,4% GDP-a, a planirani deficit budžeta 
za 2016.godinu je bio 7,1%. Ovo je veoma značajno zbog svih, rekao bih i međunarodnih 
rangiranja crnogorske ekonomije i nešto što u pogledu smanjenja deficita znači. Nije dobro što je 
taj deficit smanjen zbog nedovoljne realizacije kapitalnog budžeta. Ako mi dozvolite,  nastavio bih 
neću dugo, mislim da su u pitanju veoma bitne  stvari. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.11.16 16:48:09) 
 
 Nastavite, ali povedite računa ipak o vremenu. 
 
 
 VUJICA LAZOVIĆ (25.11.16 16:48:18) 
 
 Hvala. 
 Mislim da u ovom momentu donošenje rebalansa da predstavlja jedan racionalan i, rekao 
bih, pravovremen  akt odnosno aktivnost.  To govorim iz prostog razloga što smo sad u situaciji 
kao što je rekao predstavnik predlagač, kao što je rekao i kolega Čavor i kolega Popović, sad smo 
u prilici da na neki način imamo realne projekcije, koliko nam je potrebno sredstava da bi pokrili 
ove obaveze nastale usvajanjem spomenutih zakona. Dakle, izdatke za naknade za majke sa troje 
i više djece. Jer, znate kada se donosio taj zakon imali smo od predlagača u ovom Parlamentu, 
informaciju da su ukupni troškovi na godišnjem nivou pet miliona eura. Oni su dostigli 70 miliona 
eura. I onda sad ne možete da tražite od Vlade koja nije konsultovana kod donošenja toga 
zakona, nije su tražene procjene fiskalnih efekata od strane  Vlade i mi smo sad morali ući u 
istraživanje da bi obezbijedili normalno realizaciju te obaveze i to će sigurno Vlada uraditi 
usvajanjem ovog rebalansa, da se relaksiraju svi oni koji su ovih dana zabrinuti, usvajanjem ovog  
rebalansa biće isplaćene naknade, biće redovno servisirane penzije i biće redovno finansirane 
zarade svih zaposlenih u javnom sektoru.  
 Takođe, želim da saopštim, da je bilo dosta rizično usvajati rebalans prije, naročito prije 
turističke sezone, jer smo mi zemlja koja crpi značajan broj prihoda iz turizma, jer ne možete prije 
turističke sezone da procijenite koliko ćete imati ukupno prihoda. A kao što vidite, i to sam na 
početku saopštio,imali smo tu sreću da ove godine smo imali  veoma uspješnu turističku sezonu. I 
ne samo to, mi smo imali u Budžetu za  2016.godinu, po zakonu koji je usvojen krajem prošle 
godine projektovano da ćemo od aukcije frekvencijskog spektra imati nešto preko 20 miliona eura  
prihoda, uspjeli smo zahvaljujući jednom kvalitetnom pristupu Ministarstva za informaciono društvo 
i svakako Agencije za elektronske komunikacije i poštansku djelatnost koja je i vodila taj proces,  
imali smo prihod preko 50 miliona eura. Taj prihod se nije u junu odnosno u julu mogao predvidjeti 
tek krajem avgusta  smo imali to zadovoljstvo da  Budžet Crne Gore prihoduje ta sredstva na 
osnovu realizacije tih aktivnosti.  
 Konačno pripreme za izgradnju prve dionice auto-puta su duže trajale nego što je 
planirano, što je dobro. Koliko god mi sad bili nestrpljivi da vidimo prve kilometre auto-puta, ali 
veoma je dobro jedan tako strateški projekat, jer ako u startu dobro planirate onda, budite sigurni, 
da ćete imati i kvalitetne rezultate i zbog tog dužeg rekao bih pripremnog perioda nijesu potrošena 
sva sredstva koja su bila predviđena budžetom i u tom smislu imamo smanjenu stavku u dijelu 
kapitalnog budžeta.  
Mogli smo mi donijeti i usvojiti rebalans u Parlamentu ljetos, ali bismo morali ponovo da usvajamo 
novi reblans. Da smo to tada  uradili, onda bismo imali projekciju za manje od 12 miliona eura 
prihoda koji su u međuvremenu nastali. Takođe, planirali tekuće izdatke u koje spadaju zarade u 
javnom sektoru, penzije i sva socijalna davanja za  10 miliona manje, pa bi zbog toga sad morali 
jer ne bi imali 10 miliona eura projektovanih na stavci izdataka da izmirimo sve te obaveze. 
Planirali bi kapitalne  izdatke za nekih 100 miliona eura više nego što su oni sad realni, što bi nam 
uticalo na deficit blizu 5% ili  6%, a to nije dobar indikator  nije dobar pokazatelj  u konačnom. Sve 



u svemu, izdatke bi promašili da smo u junu ili u julu usvojili rebalans za nekih 100 miliona eura, i 
siguran sam da bi sad ponovo morali da usvajamo novi rebalans. I ne samo to nego bi tada imali 
procjenu da se moramo zadužiti još 30 miliona više u odnosu na ovo što smo sad emisijom 
obveznica se zadužili.  Svako zaduživanje sa sobom nosi kamate i td. i u tom kontekstu je veoma 
bitno što sad u ovom momentu pristupamo ovom zakonu odnosno proceduri usvajanja rebalansa.  
 Želio bih na kraju da saopštim da sve ovo što vidimo u rebalansu predstavlja jednu vrstu 
strukturnog deformiteta koji  imamo u Crnoj Gori već duži period i nekoliko decenija, da tako 
kažem, koji je projektovan i prepoznat kroz ovaj  rebalans i kroz budžet. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.11.16 16:53:21) 

 
Pošto još uvijek nisu dobijene poslaničke kartice ja ne mogu da vas upozoravam na 

vrijeme.  
 Kolegi Lazoviću sam dao vrijeme dodatno. Vidjeli ste da su ovdje ograničenja na pet 
minuta. Ovo je dva puta po pet minuta. Ja vas molim, pustiću vas da završite, da ipak ubrzate 
diskusiju. Znam da je kompletna i vrlo sveobuhvatna, ali vas eto upozoravam. Hvala vam. 
  
 

VUJICA LAZOVIĆ (25.11.16 16:53:57) 
 
Završio sam. Hvala vam. 

 
  

PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.11.16 16:53:59) 
  

Hvala vam, poslaniče Lazoviću, na korektnom odnosu.  
 Izvolite, kolege. Da li se još ko javio za riječ? 
 Pošto se više niko ne javlja za riječ. Ja sada pitam predstavnika Vlade da li želi dati završnu 
riječ? Podsjećam ga na pitanje poslanika Popovića.  
 Izvolite. 
 
 
 NIKOLA VUKIĆEVIĆ (25.11.16 16:54:32) 
 
 Mislim da nema potrebe za nekom detaljnijom elaboracijom samo sam ostao dužan 
uvaženom poslaniku Popoviću,da potvrdim ono što je i on rekao. Sa ovim dodatnim sredstvoima 
mi ćemo izmiriti obaveze koje Fond rada ima prema korisnicima tih sredstava do kraja 2015. 
godine. Završićemo  2014. godinu i kompletnu 2015. godinu. I ostaje nam u narednoj godini da 
pokušamo da stignemo i sa 2016. i 2017. ukoliko  bude bilo tih rešenja. Ono što bih dodao jaste 
da podržim predlog poslanika Lazovića da se pređe na elektronsku verziju dokumenata. Ovo je 
sada Predlog rebalansa, ali Predlog budžeta za 2017. godinu će biti tri puta deblji. To je zaista 
jedan dosta značajan trošak, ali nije to samo zbog troška, jer mislim da je sazrelo vrijeme da 
napravimo korak dalje ka osavremenjavanju prikazivanja budžeta u ovom domu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.11.16 16:55:40) 
 
 Hvala, kolega Vukićeviću.  
 Konstatujem da više nema interesovanja. Ostavio sam za kraj da prokomentarišem ono što 
je poslanik Lazović, u svom veoma sveobuhvatnom izlaganju, saopštio, upozoravajući, odnosno 
sugerišući da bi dobro bilo povesti računa zbog količine materijala koji se štampa, umnožava, 
distribuira. 
  Dobio sam informaciju, kao što znate, nisam mogao od juče saznati sve stvari što planira 
da radi Skupština ili što je planirala da radi, da razmišljaju o tome da se pravi projekat tog, da tako 



kažem, osavremljenog poslovanja. Nadam se da ćemo brzo izaći u susret vašim zahtjevima, 
poslaniče Lazoviću. 
 Konstatujem da je pretres završen i prelazimo na izjašnjavanje. Mi se izjašnjavamo o 
Predlogu zakona o izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore za 2016. godinu.  
 Podsjećam vas da se odlučuje većinom glasova svih poslanika. Ovo su teme koje govore o 
budžetu i  potrebno je  41 glas.  
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u načelu. 
 Hvala vam.  
 Glasalo je 41 za, nema glasova protiv i uzdržanih.  
 Pošto nije bilo amandmana onda ne glasamo o pojedinostima, nego ćemo glasati ponovo o 
Predlogu zakona u cjelini. 
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini.  
 Izvolite.  
 Hvala vam.  
 Kao što i vi vidite, glasao je za 41 poslanik, nije bilo glasova protiv i uzdržanih glasova.  
 Konstatujem da je Skupština usvojila Predlog zakona o izmjenama Zakona o budžetu Crne 
Gore za 2016. godinu.  
 Pošto smo usvojili zakon ovlašćuje se služba Skupštine da prilikom pripreme zakona za 
objavu otkloni eventualne tehničke nedostatke.  
 Kolege poslanici, ostavićemo otvorenu ovu sjednicu kako bismo kroz tačku izbor 
imenovanja obrazovali radna tijela Skupštine po dobijenom predlogu Administrativnog odbora, jer  
za sad takvog predloga nemamo.  
 Konstatujem da je ovim naš današnji radni dan završen i bićete obaviješteni o daljim 
sjednicama Skupštine. Hvala vam. 
  
 

16. 12. 2016. 
 
 
PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (16.12.16 13:23:16) 

 
 Poštovane kolege poslanice i poslanici, nastavljamo drugu sjednicu drugog redovnog 
jesenjeg zasijedanja u 2016. godini Skupštine Crne Gore 26. saziva. 
 Molim vas da prvo saopštimo, a onda ćemo i minutom ćutanja se oprostiti od ranijeg 
predsjednika Skupštine Crne Gore Marka Matkovića koji nas je napustio prije nekoliko dana. 
Kratko ću samo podsjetiti, Marko Matković je rođen na Podima 1932. godine. Radni vijek gradio je 
kao generalni direktor Hotelsko-turističkog preduzeća "Boka", a kasnije kao istaknuti 
društvenopolitički radnik. Za predsjednika Skupštine Socijalističke Republike Crne Gore izabran je 
7. maja 1985. godine. Tokom duge i uspješne političke karijere bio je potpredsjednik Skupštine 
SFRJ, predsjednik Vijeća republika i pokrajina Skupštine SFRJ, član više radnih odbora u 
Skupštini i Vijeću, predsjednik Skpštine Socijalističke Republike Crne Gore 1985/86. godine, član i 
potpredsjednik Izvršnog vijeća Skpuštine SR Crne Gore u dva mandata, poslanik u Skupštini SR 
Crne Gore i Skupštini SFRJ u više mandata, sekretar Opštinskog komiteta tada Saveza komunista 
Crne Gore, član Predsjedništva SRCG i predsjednik SSRN Crne Gore. 
 Molim vas da minutom ćutanja odamo poštu Marku Matkoviću.  
 Neka je slava i hvala drugu i gospodinu Marku Matkoviću. 
 Kao što sam obećao, i ovom prilikom želim da pozovem sve poslanike, izabrane voljom 
građana, da se uključe u rad Skupštine kako bismo dijalogom i na demokratski način rješavali sva 
pitanja od važnosti za našu državu i naše građane. Dok se ne vrate u parlament redovno ćemo 
upućivati ove pozive, pokušati da razgovaramo i da ukažemo na to da treba poštovati izbornu 
volju građana i da je jedino mjesto za razgovor, dijalog o svim razvojnim pitanjima i suštinski 
važnim pitanjima po Crnu Goru, Parlament Crne Gore. 
 Prije prelaska na tačku Izbor i imenovanja, obavještavam vas o sljedećem:  
 Prvo, Državna izborna komisija je podnijela izvještaj o popuni upražnjenih poslaničkih 
mjesta sa izborne liste Sigurnim korakom DPS - Milo Đukanović, pa saglasno Poslovniku 



Skupštine, konstatujem da su podnošenjem izvještaja Državne izborne komisije započeli 
poslanički mandati Mihailu Anđušiću, Miomiru M. Mugoši, Dragutinu Papoviću, Nadi Drobnjak, 
Petru Smoloviću i Petru Porobiću. 
 Ja ih pozivam da nam se pridruže, čestitam im izbor i želim upsješan rad.  
 Još jednom riječi dobrodošlice, drage kolege. 
 Drugo, Milo Đukanović, Vladan Vučelić, Zorica Kovačević i mr Nela Savković - Vukčević  
podnijeli su ostavke na poslaničku funkciju, pa saglasno Poslovniku Skupštine objavljujem da 
Skupština konstatuje ostavke, čime im prestaje mandat poslanika, o čemu ćemo odmah 
obavijestiti Državnu izbornu komisiju, radi sprovođenja postupka popune upražnjenih poslaničkih 
mjesta. 
 Treće, da upoznam poslanike i javnost da su obrazovani klubovi poslanika, i to: Klub 
poslanika Demokratske partije socijalista, Klub poslanika Socijaldemokrate Crne Gore i Liberalna 
partije Crne Gore, Klub poslanika Bošnjačka stranka, koalicija Albanci odlučno, Forca, DUA i 
Albanska alternativa i Hrvatska građanska inicijativa, Klub poslanika Socijaldemokratske partije, 
Klub poslanika Demokratskog fronta, Klub poslanika Demokrata, Klub poslanika DEMOS-a. 
 Sada dajem pauzu kako bi se Državna izborna komisija sastala i podnijela Skupštini 
izvještaj o popuni poslaničkih mjesta, da bi Skupština u punom sazivu nastavila rad. 
Pretpostavljam da će biti dovoljno pola sata, ali bićemo ovdje. Molim vas da budemo svi prisutni 
ovdje i nastavimo rad po izvještaju Državne izborne komisije. Hvala vam. 
 

- Pauza- 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (16.12.16 14:47:36) 
 
 Kolege, nastavljamo s radom.  
 Državna izborna komisija je podnijela izvještaj o popuni upražnjenih poslaničkih mjesta s 
izborne liste ”Sigurnim korakom - DPS - Milo Đukanović”. Saglasno Poslovniku Skupštine 
konstatujem da je započeo poslanički mandat Nikoli Rakočeviću, Jovanki Laličić, Milošu Nikoliću i 
Branki Tanasijević.  

Čestitam početak mandata našim novim kolegama i dajem pauzu kako bi se stvorili uslovi 
za nastavak sjednice. Računam da će Administrativni odbor u najboljoj volji, odgovorno i brzo 
završavati posao, a mi ćemo biti ovdje u prostorijama. 

 
- Pauza - 

 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (16.12.16 15:22:35) 
 
 Poštovane kolege, nastavljamo sjednicu. 
 Prelazimo na tačku Izbor i imenovanja.  

Podsjećam da u okviru ove tačke treba da izaberemo predsjednika i članove stalnih odbora 
Skupštine Crne Gore 26. saziva. Saglasno članu 36. stav 2 Poslovnika Skupštine listu kandidata 
za predsjednike i članove ostalih odbora podnosi Administrativni odbio na osnovu predloga 
klubova poslanika. Administrativni odbor je podnio listu kandidata o izboru predsjednika i članova 
stalnih odbora Skupštine Crne Gore 26. saziva koja vam je dostavljena.  
 Otvaram pretres.  
 Da li predsjednik Administrativnog odbora želi riječ? Želi.  
 Ima riječ poslanik Luiđ Škrelja. Izvolite. 
 
 
 LUIĐ ŠKRELJA (16.12.16 15:23:19) 
 
 Uvaženi predsjedniče Skupštine, uvaženi potpredsjednici, poštovane koleginice i kolege, 
uvažene i cijenjene Cetinjanke i Cetinjani, građanke i građani Crne Gore, 



 Podsjećam vas da je Skupština Crne Gore konstituisala Administrativni odbor na prvoj 
sjednici održanoj  24. novembra 2016. godine, u cilju utrvrđavanja liste kandidata za predsjednika i 
članove stalnih odbora Skupštine Crne Gore. Dana 29. novembra 2016. godine uputio sam, u ime 
Administrativnog odbora i Skupštine, poziv za dostavljanje predloga kandidata poslaničkim 
klubovima, kao i predsjednicima parlamentarnih partija i koalicija koje do tog datuma nijesu 
obrazovali klub u Skupštini Crne Gore.  
 Na prvoj sjednici Administrativnog odbora održanoj 5. decembra 2016. godine konstatovali 
smo da su izvjesni predlozi parlamentarne većine, dok predstavnici parlamentarne opozicije nijesu 
dostavili niti najavili dostavljanje predloga kandidata. 
 Podržavajući stav kolegijuma predsjednika Skupštine, Administrativni odbor je odlučio da 
ovu tačku dnevnog reda odgodi, iako su postojale poslovničke mogućnosti da se utvrdi lista 
kandidata za sastav stalnih radnih tijela Skupštine Crne Gore, i uputili smo novi poziv 
predstavnicima opozicije dajući im novi rok da predlože svoje kandidate za članstvo u odborima, 
iskazujući na taj način našu zainteresovanost da Parlament funkcioniše u punom kapacitetu.  
 Imajući u vidu da su nas građani Crne Gore birali i da prema njima imamo obavezu da 
obezbijedimo funkcionisanje Parlamenta i da je prošlo duže od deset dana od isteka novog roka  
da predstavnici iz reda parlamentarne opozicije dostave predlog za kandidate, a da to nijesu 
uradili, stoga saglasno Poslovniku Skupštine Crne Gore, Administativni odbor danas predlaže listu 
kandidata za sastav stalnih radnih tijela Skupštine. Predloženi sastavi odgovaraju stranačkoj 
zastupljenosti poslanika u Skupštini, imajući u vidu da su mjesta poslanika iz reda opozicije 
upražnjena i da će ista biti popunjena u skladu sa dostavljenim predlozima poslaničkih klubova iz 
reda opozicije čim oni budu procesuirani prema Administrativnom odboru.  
 Članom 36 Poslovnika Skupštine Crne Gore, između ostalog, određeno je da listu 
kandidata za predsjednika i članove stalnih odbora podnosi Administrativni odbor na osnovu 
predloga kluba poslanika. Ako pojedini klub ne predloži kandidata za člana odbora koji mu 
pripada, članovi odbora se biraju na osnovu datih predloga kluba poslanika, pri čemu se taj 
sastav, pod uslovom da je izabrano više od polovine članova odbora, smatra punim sastavom u 
smislu postojanja kvoruma za rad i punopravno odlučivanje.  
 Poslovnikom Skupštine Crne Gore imperativno nije utvrđena obaveza da predsjednici 
određenog radnog tijela moraju biti iz reda opozicije, pa shodno dosadašnjoj parlamentarnoj praksi 
ostajemo otvoreni i spremni za nastavak i realizaciju te afirmativne prakse, ali kada se za to budu 
stekli uslovi. U prethodnom skupštinskom sazivu poslanici iz reda opozicije obavljali su dužnost 
predsjednika u sljedećim odborima: Odboru za evropske integracije, Odboru za ekonomiju, 
finansije i budžet, Odboru za antikorupciju i Komisiji za praćenje i kontrolu postupka privatizacije, 
koja će se naknadno odlukom Skupštine i obrazovati.  
 Na prvoj sjednici Administativnog odbora je konstatovano i Administrativni odbor je utvrdio 
broj članova koji se biraju u stalnim odborima. Administrativni odbor ima predsjednika i 12 članova, 
Ustavni odbor predsjednika i 12 članova, Zakonodavni odbor predsjednika i 12 članova, Odbor za 
politički sistem, pravosuđe i upravu predsjednika i 12 članova, Odbor za bezbjednost i odbranu 
predsjednika i 12 članova, Odbor za međunarodne odnose i iseljenike predsjednika i 12 članova, 
Odbor za evropske integracije predsjednika i 12 članova, Odbor za ekonomiju, finansije i budžet 
predsjednika i 12 članova, Odbor za turizam, poljoprivredu i ekologiju i prostorno planiranje 
predsjednika i 12 članova, Odbor za antikorupciju predsjednika i 12 članova, Odbor za ljudska 
prava i slobode predsjednika i 10 članova, Odbor za rodnu ravnopravnost predsjednika i 10 
članova, Odbor za prosvjetu, nauku, kulturu i sport predsjednika i 10 članova, Odbor za zdravstvo, 
rad i socijalno staranje predsjednika i 10 članova.  
 Shodno dostavljenim predlozima Kluba poslanika Demokratske partije socijalista Crne 
Gore, Kluba poslanika Socijaldemokrata Crne Gore i Liberalne partije Crne Gore, Kluba poslanika 
Bošnjačke stranke, koalicije "Albanci odlučno" i Hrvatske građanske inicijative, Administrativni 
odbor će na današnjoj sjednici utvrditi konačnu listu stalnih odbora Skupštine.  

Gospodine predsjedniče, vi ćete dalje da preuzmete u pojašnjenju i stavljanje na 
izjašnjavanje kompletno odluke koja je proizvod maloprije donesene na sjednici Administrativnog 
odbora, jednoglasno od broja prisutnih.  

Hvala vam lijepo. 
 



 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (16.12.16 15:28:32) 
 
 Hvala vama, poslaniče Škrelja.  
 Ovi klubovi koji su dali svoje predloge to su uradili već u onom roku koji je bio ostavljen na 
sjednici kolegijuma predsjednika Skupštine. 
 Sada želim da pitam ko želi da se uključi u diskusiju? 

 Ako niko ne želi onda nema potrebe ni da pitam predsjednika Administrativnog odbora da li 
želi još dodatno nešto da kaže.  
 Prelazimo na izjašnjavanje. O listi kandidata za predsjednika i članove odbora Skupština 
odlučuje u cjelini, javnim glasanjem, većinom glasova prisutnih poslanika.  
 Poštovane kolege, stavljam na glasanje listu kandidata o izboru predsjednika i članova 
stalnih odbora Skupštine Crne Gore 26. saziva. 
 Konstatujem da je glasao 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo protiv i uzdržanih. 
Konstatujem da je Skupština izabrala odbore Skupštine Crne Gore 26. saziva. Za predsjednike i 
članove stalnih odbora Skupštine Crne Gore 26. saziva izabrani su: 

Ustavni odbor ima predsjednika i 12 članova, u Ustavni odbor izabrani su: za predsjednika 
Odbora Miodrag Vuković, za članove Odbora: Milorad Vuletić, Željko Aprcović, Jovanka Laličić, 
Branka Tanasijević, Miomir M. Mugoša, Ervin Ibrahimović.  
 Zakonodavni odbor ima predsjednika i 12 članova. Izabrani su: za predsjednicu Odbora 
Marta Šćepanović, za članove Odbora: Miodrag Vuković, Obrad Mišo Stanišić, Filip Vuković, 
Predrag Sekulić, Jovanka Laličić, Andrija Popović.  
 Odbor za politički sistem, pravosuđe i upravu ima predsjednika i 12 članova. Izabrani su: za 
predsjednika Odbora Željko Aprcović, za članove Odbora: Marija Maja Ćatović, Miomir M. 
Mugoša, Bogdan Fatić, Andrija Nikolić, Petar Smolović, Miloš Nikolić.  
 Odbor za bezbjednost i odbranu ima predsjednika i 12 članova. Izabrani su: za 
predsjednika Odbora Obrad Mišo Stanišić, za članove Odbora: Marta Šćepanović, Luiđ Škrelja, 
Miodrag Vuković, Branko Čavor, Milorad Vuletić, Vujica Lazović.  
 Odbor za međunarodne odnose i iseljenike ima   predsjednika i 12 članova. Izabrani su: za 
predsjednika Odbora Andrija Nikolić, za članove Odbora: Dragutin Papović, Miloš Nikolić, Halil 
Duković, Luiđ Škrelja, Nada Drobnjak, Ervin Ibrahimović.  
 Odbor za evropske integracije ima predsjednika i 12 članova. Izabrani su: za predsjednika 
Adrijan Vuksanović, za članove Odbora: Daliborka Pejović, Marija Maja Ćatović, Sanja Vlahović, 
Maja Bakrač, Andrija Nikolić, Mihailo Anđušić.  
 Odbor za ekonomiju, finansije i budžet ima predsjednika i 12 članova. Izabrani su: za 
predsjednika Odbora Vujica Lazović, za članove Odbora: Predrag Sekulić, Filip Vuković, Branko 
Čavor, Petar Smolović, Jovanka Laličić, Genci Nimanbegu. 
 Odbor za ljudska prava i slobode ima predsjednika i 10 članova. Izabrani su: za 
predsjednika Odbora Zalil Duković, za članove Odbora: Suad Numanović, Mirsad Mulić, Nada 
Drobnjak, Mihailo Anđušiuć, Nedžad Drešević. 
 Odbor za rodnu ravnopravnost ima predsjednika i 10 članova. Izabrani su: za predsjednicu 
Odbora Nada Drobnjak, za članove Odbora: Petar Porobić, Aleksandra Vuković, Maja Bakrač, 
Nikola Rakočević, Branka Tanasijević. 
 Odbor za turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje ima predsjednika i 12 
članova. Izabrani su: za predsjednika Odbora Petar Ivanović, za članove Odbora: Predrag Sekulić, 
Sanja Vlahović, Marija Maja Ćatović, Ana Nikolić, Mirsad Mulić, Genci Nimanbegu. 
 Odbor za prosvjetu, nauku, kulturu i sport ima predsjednika i 10 članova. Izabrani su: za 
predsjednika Odbora Pavle Goranović, za članove Odbora: Aleksandra Vuković, Sanja Vlahović, 
Petar Porobić, Andrija Popović, Ervin Ibrahimović. 
 Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje ima predsjednika i 10 članova. Izabrani su: za 
predsjednika Odbora Miodrag Radunović, za članove Odbora: Suad Numanović, Maja Bakrač, 
Halil Duković, Vujica Lazović, Nedžad Drešević. 
 Odbor za antikorupciju ima predsjednika i 12 članova. Izabrani su: za predsjednicu Odbora 
Daliborka Pejović, za članove Odbora: Filip Vuković, Obrad Mišo Stanišić, Željko Aprcović, Branka 
Tanasijević, Nikola Rakočević, Dragutin Papović. 



 Čestitam izabranim članovima odbora i pozivam ih da odmah prionu na posao, jer 
pretpostavljam, u stvari predlažem da se tokom iduće nedjelje održe svi odbori koji bi razmatrali 
akta koja smo dobili i koja će biti upućena od strane Vlade Crne Gore, tako da stvorimo uslove da 
plenarna sjednica bude održana uz mišljenje svih nadležnih odbora. 
 Kolege, ja koristim i ovu priliku i nije mi teško da je ponavljam po nekoliko puta, da sad kad 
smo obrazovali stalna radna tijela našeg parlamenta još jednom pozovem poslanike i poslanice 
opozicionih partija da dostave svoje predloge, da se angažuju u radnim tijelima Skupštine, kako bi 
odbori radili u punom sastavu. Uvijek ističem to da puni sastav Parlamenta svakako će dati novi 
kvalitet razmatranju tema i u plenumu i u pojedinim radnim  tijelima Parlamenta. 
 Ovim je druga sjednica drugog redovnog jesenjeg zasijedanja u 2016. godini Skupštine 
Crne Gore 26. saziva završena. 
 Ja vam se zahvaljujem.  


